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_______________________________________________________________ 
NĚKDO, NĚCO X NIKDO, NIC 
 

 
 

The prefix NĚ- is used to 
form assertive existential 
pronouns and adverbs 
 

někdo - somebody 
něco - something 
někde - somewhere 
někdy - sometime/s 
                                                                                   
 

The prefix NI- is used to 
form negative pronouns 
and adverbs 
 

nikdo - nobody 
nic - nothing 
nikde - nowhere 
nikdy – never

POZOR! With the negative pronouns and adverbs we need to use the negative form of 
the verb!  
Někdo tu je x Nikdo tady není.  Máš něco? x Nemám nic. 
Někdy vstávám v 6 hodin x Nikdy nevstávám v 6 hodin.  
_______________________________________________________________ 
ANETA JDE NA RANDE    
 

Aneta: Mami, nevíš, kde mám džíny? 
Maminka: Nikde jsem je neviděla.  
Aneta: Vezmu si něco jiného. Nevíš, kde je moje krátká 
zelená sukně? 
Maminka: Nevím. Pořád něco hledáš, měla by sis uklidit 
pokoj. V tomhle nepořádku nemůžeš nikdy nic najít! 
Aneta: Já nemám čas. Jdu ven. 
 

(někdo zvoní u dveří) 
 
Maminka: Aneto, kdo je to? 
Aneta: Emmm... nikdo, mami. Tak zatím, ahoj! 
_______________________________________________________________ 
SLOVNÍČEK 

rande - a date 
jiný - different 
sukně - a skirt 
pořád - all the time 
uklízet/uklidit - to clean 
pokoj - a room 
nepořádek - a mess 
nacházet/najít - to find 
zvonit u dveří - to ring at the door  
Tak zatím! - So long! 

_______________________________________________________________ 
KVÍZ: 
 
Vyberte správnou alternativu: 
 

1. (Někdo - Nikdo) ho nezná. 
2. Je tam (něco - nic)? 
3. (Někdy - Nikdy) nepiju kávu. 
4. Hledám hodinky, (někde - nikde) tady musí být! 
5. Musím ti (něco - nic) říct! 

 
 

KLÍČ: 1. Nikdo, 2. něco, 3. Nikdy, 4. někde, 5. něco


